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Paragraf 53  

Upprop och val av protokolljusterare 

Beslut 
Linda Johansson (S) valdes till protokollsjusterare. 

__________ 
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Paragraf 54  

Godkännande av föredragningslista 

Beslut 
Föredragslistan godkändes. 

__________ 
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Paragraf 55  

Ordförande informerar 

Beskrivning av ärendet 
Ordförande informerar om aktuella händelser inom nämndens ansvarsområde. 

__________ 
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Paragraf 56  

Förvaltningen informerar 

Beskrivning av ärendet 
 
Förvaltningen informerar om kulturhus Joar 
aktuellt just nu: 
• rumsfunktionsprogrammet 
• gestaltningsprogram  
• hållbarhet 
• konstprogram 
Dialog och samtal och samverkansparter 
• kommunikation 
• varumärke 
• föreningar och övriga civilsamhälle 
Övrig information 
Föreningarnas hus, Vision Bredsand och Regionala biblioteksplanen. 

__________ 
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Paragraf 57 Ärendenummer UPN2024/84 

Officiell presentation av idrottsstipendium 2024  

Beslut 
Juryn har beslutat att tilldela Elias Sayed elitidrottsstipendium 2024 om 20 000 
kronor. Juryn har beslutat att tilldela Unni Toresten Nissén samt Pontus Asp 
Almström 2024 års idrottstipendium för barn och unga om 10 000 kr vardera.  

Beskrivning av ärendet 
Enköpings kommun har avsatt medel för att stödja civilsamhället i Enköpings 
kommun. Stipendier är en stödform inom gällande regler – Bidragsregler: Stöd till 
civilsamhället i Enköpings kommun (UPN2021/136). 

Jurygruppen, bestående av två tjänstepersoner på Upplevelseförvaltningen och två 
representanter från RF-SISU Uppland har fattat beslut om vem som ska tilldelas 
Enköpings kommuns idrottsstipendier 2024. 

Enköpings kommun delar årligen ut idrottsstipendier till utövare, lag eller domare 
som gör en medveten satsning för att nå toppnivå inom sin idrott. De sökande ska 
också vara en god kamrat och en förebild för barn och unga samt representera sin 
idrott på ett föredömligt sätt. Syftet med stipendiet är att bidra till möjligheten att 
utvecklas och nå ytterligare framgång. 

Jurygruppen har totalt 40 000 kr att fördela varje år. Summan fördelas som ett 
elitidrottsstipendium och två ungdomsstipendier (15-25 år). Bedömningen av 
ansökningarna ska eftersträva att uppnå en jämställd fördelning av stipendierna för 
att uppmuntra både kvinnliga och manliga utövare. Bedömningen ska även ta 
hänsyn till en jämlik fördelning av stipendierna med ambitionen att uppmuntra och 
värdesätta ungdomsengagemang. 

Under ansökningsperioden för idrottsstipendierna 2024 inkom totalt 14 
nomineringar/ansökningar. 

Förvaltningens bedömning 
Elias Sayed född 2006. Elias har under säsongen 2023-2024 visat att han är en 
lovande konståkare inom junioreliten med sitt SM-guld. Även en åkare i landslaget 
och som deltagit i Ungdoms-OS och i junior-VM. 

För att nå toppen bortom Sveriges gränser behöver Elias träna utomlands delar av 
året då det är svårt med istid och tränare i Sverige. Att träna utomlands är dyrt och 
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stipendiet kommer hjälpa Elias att finansiera ett konståkningsläger i Finland under 
hösten. 

Förutom Elias idrottsliga talanger är han en stor förebild för både yngre och äldre i 
klubben som en envis och hårt arbetande idrottare. När han har tid hjälper han till 
med träningen på skridskoskolan med de yngsta åkarna för att visa att även killar 
kan åka konståkning. 

Jurygruppen är glada över att kunna tilldela Elias Sayed detta elitidrottsstipendium 
för att han är en förebild både på och utanför isen. Han representerar de bästa 
värderingarna i idrotten och inspirerar andra att nå sin fulla potential. Att tilldela 
honom detta stipendium visar inte bara uppskattning för hans prestationer, utan 
även hans bidrag till ökad inkludering, jämlikhet och mod att utmana normer. 

Unni Toresten Nissén född 2007 är en lovande rugbyspelare med en lysande 
framtid framför sig. Hennes talang, engagemang och ledaregenskaper gör henne 
till en perfekt kandidat för detta stipendium. 

Unni tillhör de bästa spelarna i Sverige i sin åldersgrupp och har kapacitet att spela 
med både äldre killar och tjejer. Unni har representerat Sverige i EM (F18) och 
kommer att delta i kommande turneringar i Tyskland och Polen. 

Unni är en utmärkt lagspelare som tar ansvar för sina lagkamrater och agerar som 
en naturlig ledare. Hon har visat förmåga att coacha och motivera sina 
medspelare, och har ofta axlat rollen som lagkapten. Unni är en positiv 
ambassadör för rugby och inspirerar andra, både tjejer och killar, att delta i 
sporten. 

Unni kommer använda stipendiet för att delta i fler läger utomlands och 
landslagsturneringar. Stipendiet ger henne möjlighet att fokusera på sin sport och 
nå sin fulla potential. 

Jurygruppen är glada över att kunna tilldela Unni Toresten Nissén detta 
ungdomsidrottsstipendium för att hon är en lovande rugbyspelare med en stark 
drivkraft att lyckas. Hon är en förebild för andra unga idrottare. Att tilldela henne 
detta stipendium kommer att ge henne möjligheter att utvecklas och nå sina mål. 

 Pontus Asp Almström är en talangfull och hängiven simmare med en stark 
karaktär och en positiv attityd. Att tilldela honom detta stipendium är en investering 
i en framtida elitsimmare och en förebild för alla unga idrottare.  
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Pontus är Simklubben ENAs främsta simmare och har visat enastående utveckling 
sedan han började simma som barn. Han har kvalificerat sig till SUM SIM och 
siktar på en finalplats i 50 meter och 100 meter frisim. Nästa mål är att kvalificera 
sig till JSM under sommaren. 

Pontus tränar hårt och dedikerat, har en stark vilja att vinna och en positiv 
inställning till alla utmaningar. Han är en hjälpsam och engagerad simkamrat som 
alltid bryr sig om andra. 

Jurygruppen är glada över att kunna tilldela Pontus Asp Almström detta 
ungdomsidrottsstipendium för att han är en naturlig ledare och en förebild för yngre 
simmare. Pontus tar motgångar på ett professionellt sätt och ser dem som en 
möjlighet att utvecklas. Stipendiet kommer att ge Pontus möjlighet att delta i fler 
tävlingar och träningsläger, vilket kommer att accelerera hans utveckling. Att han 
nyligen tilldelades Gamla Simmares vandringspris för att vara en bra kompis, 
förebild samt tränar föredömligt tycker jurygruppen säger mycket om Pontus. 

__________ 
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Paragraf 58 Ärendenummer UPN2024/116 

Information: Samråd detaljplan för Stattomten 

Beslut 
Upplevelsenämnden tackar för informationen och avser ge svar på remiss på 
sammanträdet i september. 

Beskrivning av ärendet 
Upplevelsenämnden har givits möjlighet att yttra sig angående 
detaljplaneförslaget för rubricerad fastighet. 

Upplevelseförvaltningens bedömning 
Centrum 13:5 och 13:6, den s k ”Stattomten”, har under årtionden varit föremål 
för omfattande debatt. Sedan det tidigare Stadshotellets rivning 2010 har 
diskussionerna handlat om framtida bebyggelse på fastigheterna. Frågor kring 
gestaltning, position i stadsrummet, skala och angränsande kulturmiljöer har 
varit i fokus. 
Föreliggande detaljplaneförslag medger hotellbebyggelse i varierande höjder 
på fastigheterna. Mot Källgatan och Kyrkogatan medger planen byggnader med 
fem våningar i gatuliv med ytterligare tre i ett inskjutet mittparti för att bättre 
anpassas till omkringliggande hus. Närmast kvarterets känsligaste kulturmiljö 
Westerlundska gården medges en våning och ett respektavstånd i form av en 
trädgårdsyta. I samband med planarbetet genomfördes en kulturmiljöutredning av 
Hille hus o historia AB som drar ungefär samma slutsatser som förvaltningen 
avseende för och nackdelar med förslaget. 
Ur ett kulturmiljöperspektiv finns för- och nackdelar. Den största fördelen är att 
Stora torget, stadens mittpunkt, åter blir kringbyggt och rutnätsstaden blir 
tydligare läsbar. 
Stora torget är i dagsläget en plats där de senaste dryga hundra årens 
stadsbyggnadshistoria är läsbar. I det avseendet bör framtida bebyggelse väl 
representera sin tid och förlänga denna kontinuitet. I kulturmiljöutredningen 
förstås detta som en fördel och liknar dagens ambition ”att ta plats” med 1870- 
talets stadshotell. 
Den mest tydliga nackdelen med förslaget är den tillåtna skalan, i synnerhet den 
indragna delen med åtta våningar med en lanternin. Byggnaden blir, om den 
kommer till utförande, en betydande avvikelse från småskaligheten i centrum 
och riskerar dominera den viktiga kulturmiljön i Westerlundska gården. Den 
lägsta byggnadshöjden mot söder avhjälper problemet något, men den centrala 
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delen av den föreslagna byggnaden har ändå en stark påverkan. 
Förvaltningen konstaterar att det, som alltid annars, är i vägandet av för- och 
nackdelar som beslutet om ny detaljplan måste fattas. Slutsatsen i 
detaljplaneförslaget är, helt naturligt, att fördelarna överväger nackdelarna. 
Detta är emellertid ingen självklar slutsats. 

__________ 
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Paragraf 59 Ärendenummer UPN2023/231 

Återrapportering av arbetsmiljön på Joar 

Beslut 
Upplevelsenämnden tackar för informationen. 

Beskrivning av ärendet 
Upplevelsenämnden beslutade den 16 november 2023 att ge förvaltningschefen i 
uppdrag att göra en kompletterande utredning avseende arbetsmiljön på bibliotek 
och Joar Blå, paragraf 11 (UPN2023/231).  

Uppdraget ges då investeringen för att renovera och ställa om Joar Blå till 
kulturhus Joar tillfälligt dragits tillbaka av kommunstyrelsens arbetsutskott den 8 
juni 2023 på grund av kommunens ekonomi.  

Enligt den nya tidplanen ska Kulturhus Joar vara färdigställt 2028. Fastighetens 
ventilationssystem och andra funktioner som reglerar värme och kyla är gamla och 
klarar idag inte att erbjuda ett bra inomhusklimat. Tidigare undersökningar har 
också visat att det kan finnas risk för fuktskador och olämpliga materialval som kan 
leda till ohälsosam arbetsmiljö. 

Arbetsmiljön i fastigheten har undersökts löpande och vissa åtgärder har vidtagits. 
Den försenade renoveringen kan dock innebära att nödvändiga åtgärder sker för 
sent utifrån ett arbetsmiljöperspektiv. Nämnden vill därför se en kompletterande 
utredning av arbetsmiljön på Joar inklusive en risk- och konsekvensanalys. 

Nämnden önskar återrapportering senast den 30 mars 2024. 

Förvaltningens bedömning 
Upplevelseförvaltningen har gett två oberoende konsulter i uppdrag att utreda dels 
den fysiska arbetsmiljön, dels medarbetarnas upplevelse av arbetsmiljön. Den 
sammantagna bedömningen är att arbetsmiljön inte upplevs som tillfredsställande. 
Medarbetare upplever problem, men ännu inte besvär. Krav på anpassning till 
verksamheten behöver ställas vid renovering. Återrapportering sker senare än 
angivet vilket beror på att konsulterna inte har haft möjlighet att lämna sina 
rapporter inom utsatt tidsram. Upplevelsenämnden tidigare fått en kortfattad en 
muntlig återkoppling.  

Upplevelseförvaltningen kommer att ta fram en risk- och konsekvensbedömning i 
samverkan med berörda medarbetare senast hösten 2024.  
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Rapport kartläggning av arbetsmiljö Joar Blå och biblioteket  

Rapporten genomfördes av Enköpingshälsan som är kommunens upphandlade 
företagshälsovård.  

Enkätsvaren visar att en stor del av de som regelbundet arbetar i biblioteket och 
kulturhuset Joar blå upplever problem med sin fysiska arbetsmiljö. I nuläget 
upplever dock inte många besvär av sin arbetsmiljö men det finns risk att 
problemen kan orsaka besvär i framtiden om de inte åtgärdas.  

Problem som många i personalen upplever rör både värme och kyla i lokalerna. 
Buller både genom överhörning mellan rum, och störande ljud från angränsande 
verksamhet som bio men även från ventilation. I gemensamma utrymmen som 
mötesrum och lunchrum upplever man dessutom dåligt luftkvalitet.  

Utifrån resultaten på enkäten kan slutsatsen dras att arbetsmiljön inte upplevs som 
tillfredsställande och att vid en ombyggnation bör krav ställas på att byggnaden ska 
anpassas efter den verksamhet som bedrivs i den.  

Rapport Joar Blå. Polygon 

Polygon genomförde en okulär inventering av inomhusmiljön i kontorsdelarna på 
Joar blå i Enköping i mars 2024. Det är en uppföljning av tidigare inventering som 
genomfördes i augusti 2018, vilken påvisade fuktskadade fönster invändigt i 
biblioteksdelen samt smutsiga tilluftskanaler. I Joar blå kontorsdelen noterades 
fuktskador på fönster och anslutande golvytor. Efterföljande provtagning utfördes 
och mikrobiella skador konstaterades. Efter detta har fönster och väggar åtgärdats.  

Bedömning. Den okulära inventeringen vid besiktning 2024 påvisar inga 
anmärkningsvärda brister. I kontorsdelarna är ytskikten renoverade och till viss del 
är material i ytterväggar utbytta (fuktskadat material). I passage förekommer 
missfärgningar på fönsterbrädor, vilka även fanns vid tidigare inventering 2018. 

Bilagor:  

• Rapport kartläggning av arbetsmiljö Joar Blå och biblioteket. Länshälsan.  
• Rapport 1258264 Joar Blå. Polygon. 

Förvaltningens förslag till upplevelsenämnden 
Upplevelsenämnden tackar för informationen.  
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Arbetsutskottets förslag till upplevelsenämnden 
Upplevelsenämnden tackar för informationen. 

__________ 
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Paragraf 60 Ärendenummer UPN2024/85 

Remiss - Brottsförebyggande arbete – Prioriteringar 
och åtgärdsplan 

Beslut 
Upplevelsenämnden antar förvaltningens förslag på yttrande som sitt eget och 
lämnar över det till kommunstyrelsen. Vi vill särskilt uppmärksamma 
kommunstyrelsen på de ekonomiska konsekvenser som framgår i handlingen. Vi 
ser redan idag behov av att stärka bemanningen i den öppna 
fritidsgårdsverksamheten med anledning av den stora ökningen av besökare. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade den 9 april 2024, § 70 att skicka förslag 
till ”Brottsförebyggande arbete, prioriteringar och åtgärdsplan” (KS2023/451) på 
remiss till kommunens samtliga nämnder, kommunala bolag och kommunala råd. 
Upplevelsenämnden har getts möjlighet att yttra sig över förslaget senast den 20 
juni 2024. 

Lag om kommuners ansvar för brottsförebyggande arbete (2023:196), är en ny lag. 
Den anger att kommuner ska bidra till att samhällets samlade brottsförebyggande 
arbete bedrivs på ett effektivt sätt. Kommuner ska, med en lägesbild över 
brottsligheten inom kommunens geografiska område som underlag, besluta om en 
plan för vilka åtgärder som ska vidtas för att förebygga brott.  

Upplevelseförvaltningens bedömning 
Upplevelseförvaltningen bedömer att förslaget ger kommunen förutsättningar att i 
samverkan arbeta lokalt brottsförebyggande. Vidare kan det öka tryggheten och 
minska brottsligheten i kommunen. Resurser för att kunna arbeta med aktiviteterna 
inom de särskilt prioriterade områdena behöver då tillsättas. 

  
Prioriteringar för upplevelsenämnden är enligt förslaget: 

• välfärdsbrottslighet för en rättvis fördelning av stöd till civilsamhället.  
• den riktade föräldrautbildningen Mamma United vilken integrerar, skapar goda 

uppväxtvillkor och stärker individer och familjer 
• Människan bakom uniformen - MBU och dess ambassadörsförening vilket 

skapar ett hållbart, brottsförebyggande samarbete mellan ungdomar, 
kommun, uniformsbärarnas yrken och civilsamhälle. 
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• SSPF, vilket är social brottsprevention genom samverkan mellan socialtjänst, 
skola, polis och fritid. Samarbetet ska leda till att normbrytande barn och 
ungdomar inte hamnar i kriminalitet.  

Mamma United och SSPF är föräldraskapsstöd och stärker föräldrars förmåga att 
bidra till sina barns positiva utveckling. Upplevelsenämnden har varit delaktig i 
framtagandet av förslaget. 
 
Samtidigt vill upplevelseförvaltningen poängtera att det ekonomiska läget med 
fortsatta effektiviseringar och besparingar kommer att påverka dels 
upplevelsenämndens möjlighet att fullfölja framtagna prioriteringar, dels att 
kärnverksamheten påverkas.  
 
Sociala konsekvenser 
De prioriterade områdena och aktiviteterna stärker många delar av arbetet med 
social hållbarhet. Eftersom aktiviteterna i dagsläget saknar finansiering så kommer 
prioriteringar gällande förvaltningens resurser att behöva göras. Aktiviteterna 
riskerar därför att behöva prioriteras mot delar av förvaltningens kärnuppdrag som 
arbetar med social hållbarhet. Risken finns att befintlig kompensatorisk verksamhet 
för barn och unga behöver prioriteras ned. 

Remissen har utifrån lägesbilden olika prioriterade områden med flera 
gemensamma beröringspunkter som i sin helhet strävar efter att kombinera de 
olika områdena med aktiviteter som skyddsfaktorer. Minskad brottslighet och ökad 
upplevd trygghet i Enköpings kommun ses i remissen som en konsekvens vilket är 
i linje med kommunfullmäktige övergripande målbild och de framtagna 
utvecklingsmålen för upplevelsenämnden. 

  
Ekonomiska konsekvenser 
Det brottsförebyggande arbetet medför ökade kostnader för upplevelsenämnden. 
Det ekonomiska läget med fortsatta effektiviseringar och den ändringsbudget 
UPN2024/80 som tillkommit efter planens framtagande påverkar 
upplevelseförvaltningens förmåga att genomföra de prioriterade aktiviteterna.  

Upplevelsenämndens verksamhetsanalys (UPN2024/71) pekar på behovet av att 
stärka arbetet med trygghetsfrågor och brottsförebyggande åtgärder (kap. 2.2, s. 
4). Bemanningen i den öppna fritidsgårdsverksamheten behöver även förstärkas 
med anledning av den stora ökningen av besökare (4.2, s. 8). Detta för att möta 
upp den politiska ambitionen om trygghet, satsning på barn och unga och 
mötesplatser.  
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Arbetsutskottets förslag till upplevelsenämnden 
Upplevelsenämnden antar förvaltningens förslag på yttrande som sitt eget och 
lämnar över det till kommunstyrelsen. 

Yrkanden 
Cecilia Karikoski (MP) yrkar på tillägget ”Vi vill särskilt uppmärksamma 
kommunstyrelsen på de ekonomiska konsekvenser som framgår i handlingen. Vi 
ser redan idag behov av att stärka bemanningen i den öppna 
fritidsgårdsverksamheten med anledning av den stora ökningen av besökare.” 

Linda Johansson (S) yrkar bifall till Cecilias Karikoski (MP) tillägg     
och förvaltningens förslag. 

__________ 
 
Kopia till: 
Kommunstyrelsen för åtgärd 
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Paragraf 61 Ärendenummer UPN2023/190 

Medborgarförslag - Installera trapphiss till 
föreningslokalerna i Tingshuset i Örsundsbro 

Beslut 
Upplevelsenämnden beslutar att avslå medborgarförslaget. 

Beskrivning av ärendet 
Den 23 maj 2023 inkom medborgarförslaget Installera trapphiss till 
föreningslokalerna i Tingshuset i Örsundsbro. Den 22 september 2023 tilldelades 
upplevelsenämnden ärendet. 
Förslagsställaren vill att en trapphiss installeras i Tingshuset i Örsundsbro för att 
göra lokalen tillgänglig. Lokalerna ägs av Enköpings kommun och används av det 
lokala föreningslivet för flera olika ändamål däribland föreningsmöten, föredrag, 
studiecirklar och grupper som sysslar med konsthantverk. Förslagsställaren menar 
att flera föreningar har fått lov att söka sig till andra lokaler eftersom trappan 
stänger ute vissa deltagare. 

Förvaltningens bedömning 
Alla som bor och lever i Enköpings kommun ska ha möjlighet till ett upplevelserikt 
liv. Upplevelseförvaltningen ser i grunden positivt på förslagsställarens initiativ då 
föreningsliv och mötesplatser är två av upplevelsenämndens utpekade mål. En 
trapphiss kan emellertid inte installeras utan en omfattande ombyggnation av 
lokalen och bedöms inte ekonomiskt försvarbar. 
Det har även tidigare inkommit medborgarförslag angående hiss i lokalen. 
Lokalens förutsättningar och ekonomiska konsekvenser 
Samhällsbyggnadsförvaltningens fastighetsavdelning har i samråd med 
brandkonsulter konstaterat att en tillgänglighetsanpassning av plan två i Tinghuset 
i Örsundsbro skulle innebära omfattande och kostsamma åtgärder. En 
tillgänglighetsanpassning kommer även att leda till en större ombyggnation för att 
brandskydd ska uppfylla gällande lagkrav. Brandskydd i samlingslokaler regleras i 
Boverkets byggregler och är inte retroaktiva. Det betyder att ändringar inte behöver 
göras i byggnad om Boverket ändrar reglerna. Vid en större ombyggnation behöver 
däremot brandskyddet uppdateras så att de följer gällande regler. 
Utifrån ett ekonomiskt perspektiv är det inte prioriterat att genomföra varken en 
ombyggnation eller ens en förstudie för att ta reda på en exakt prisbild. Därmed 
kommer inte heller frågan att utredas vidare. 
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Sociala och miljömässiga konsekvenser 
De föreningar som är aktiva i Tingshuset lokaler i Örsundsbro gör viktiga insatser 
för att hålla samman lokalsamhället. Genom ett aktivt föreningsliv ges målgruppen 
möjlighet att vara delaktig och påverka sin livssituation. Utöver medborgarförslag 
har upplevelseförvaltningen kontakt med några föreningar. I dialogen har 
framkommit att önskemålet i första hand är ett tillgänglighetsanpassat Tingshus. 
Då det av ekonomiska skäl inte är möjligt behövs en fortsatt dialog med berörda 
föreningar för att hitta bra lösningar utifrån de förutsättningar som finns. I 
Örsundsbro har upplevelseförvaltningen även andra mer tillgänglighetsanpassade 
lokaler. I samband med att en ny grundskola står klart tillkommer ytterligare 
tillgänglighetsanpassade lokaler. 
Beslutsunderlag 
Medborgarförslag – Installera trapphiss till föreningslokalerna i Tingshuset i 
Örsundsbro. 

Arbetsutskottets förslag till upplevelsenämnden 
Upplevelsenämnden beslutar att avslå medborgarförslaget. 

__________ 
 
Kopia till: 
Kommunfullmäktige för kännedom 
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Paragraf 62 Ärendenummer UPN2023/234 

Motion - samarbete med föreningslivet om 
barnaktiviteter 

Beslut 
Upplevelsenämnden föreslår kommunfullmäktige att motionen avslås. 

Av yttrandet framgår att upplevelsenämnden i samverkan med andra nämnder och 
RF-SISU redan påbörjat ett arbete som delvis stämmer överens med motionärens 
intention. 

  

Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige skickade motionen till kommunstyrelsen, utbildning- och 
arbetsmarknadsnämnden och upplevelsenämnden för beredning.  

Motionen hänvisar till metoden Aktivitet Förebygger (AF)* som bedrivs inom ramen 
för Ängelholms kommun i samverkan med lokalt etablerat förenings- och näringsliv. 
I nätverket av nära samarbeten, och med engagerade och utbildade ledare, har 
möjligheter för fysiskt och psykiskt välmående för barn och unga ökat i kommunen. 

Yrkandet är: 

• Att utbildning och arbetsmarknadsförvaltningen ihop med 
upplevelseförvaltningen ges i uppdrag att se över möjligheten att starta ett 
liknande projekt i Enköping  
  

• Att på försök starta med några skolor där eleverna är i störst behov av 
aktiviteter för trygghet, integration och värdegrundsfrågor  
  

• Att projektet utvärderas efter ett år  
  

• Att kommunen delfinansierar projektet 

  

Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen bedömer att intentionen i motionen är god. Ökad samverkan mellan 
kommunens förvaltningar och föreningslivet med målet att sänka trösklarna till 
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meningsfull fritid och förbättra hälsan hos barn och unga är centralt i vårt arbete. 
Det finns bland annat med i nämndens utvecklingsmål och som ”önskat läge” i 
Idrotts- och kulturpolitiska programmen. Det pågående arbetet utifrån ovan 
nämnda mål har många beröringspunkter med SD:s motion: 

IOP-Överenskommelse 
Enköpings kommun har i april 2024 (2024-04-22, dnr UPN2024/102) skrivit under 
en överenskommelse om idéburet offentligt partnerskap (IOP) mellan kommunen 
och RF-SISU** Uppland. I IOP överenskommelsen är en del av syftet att stärka 
parternas arbete för en god och jämlik hälsa för barn och unga genom att öka 
fysiskt aktivt deltagande i organiserad idrott. Några av målen är t. ex att ”öka 
rörelse i skolan genom rörelsesatsning i skolan”, att fler barn kommer i kontakt med 
föreningslivet och hittar en aktivet.  

Idag pågår redan ett antal skolprojekt, flera i samverkan med RF-SISU. Det som 
inte sker i samverkan just idag får uppvaktning av RF-SISU eller 
upplevelseförvaltningen med information om vilket stöd som finns att tillgå. I det 
fortsatta arbetet med IOP-avtalet kommer alla aktiviteter och projekt som 
genomförts också lyftas upp i den årliga rapporten. 

Aktiv Generation 
Förvaltningen har inspirerats av Aktivitet Förebygger och liknande metoder som 
finns i andra kommuner och påbörjat ett arbete som vi kallar en Aktiv Generation. I 
fokus är verksamhet där barn och unga erbjuds gratis aktivitet utan krav på 
prestation eller tvång på långsiktighet. Det kan vara öppen aktivitet, 
rörelsesatsningar i skolan, ledarutbildningar för unga. Målet är att sänka trösklarna 
till meningsfulla aktiviteter. Något som redan sker på flera olika sätt mellan skolor, 
civilsamhälle, föreningsliv och upplevelseförvaltningens verksamheter. Det pågår 
projekt och aktiviteter i samverkan men det är inte systematiserat och 
förutsättningarna för långsiktighet är små.  

Tidigt förebyggande och hälsofrämjande arbete ger bäst effekt när det finns ett 
kommunövergripande beslut kring en gemensam metod. Före detta idrottsläraren 
Maja Arvidsson i Ängelholm började sitt arbete med Aktivitet Förebygger för 15 år 
sedan. Enligt Maja var det tidiga beslutet från kommunledningen att alla berörda 
förvaltningar skulle bidra in i arbetet med metoden avgörande för framgångarna 
över tid. 
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Föreningsdrivna mötesplatser och Fritidsinspiratör 
Kombinerat med punkterna ovan, föreningsdrivna mötesplatser och rekryteringen 
av en fritidsinspiratör finns en förhoppning om att även utbildningsförvaltningen och 
skolpersonal ges ökad möjlighet att delta mer i detta arbete framöver. 

Sociala konsekvenser 
Enköpings kommun arbetar aktivt med utveckling, projekt och aktiviteter på flera 
olika håll. Det saknas dock utpekade kommunövergripande gemensamma metoder 
för det hälsofrämjande arbetet och för social hållbarhet. Inom det 
brottsförebyggande arbetet har man kommit längre med det systematiska 
kommunövergripande arbetet och det kan man dra lärdom av. Tidiga främjande 
generella insatser är dock mer effektivt än sena förebyggande insatser. Det skapar 
förutsättningar för hälsa, glädje och gemenskap samtidigt som det förhindrar 
onödigt lidande och ekonomiska förluster. Båda perspektiven behövs och allra bäst 
effekter får samhället när det strategiska arbetet sker i samverkan och det 
operativa ges utrymme att vara flexibelt och behovsanpassat.  

Med inspiration från Aktivitet Förebygger kan Enköpings kommun skapa en bättre 
samordning som i sin tur: 

• bidrar till utbildning och måluppfyllelse i skolan 
• förebygger sjukdom och psykisk ohälsa 
• genom upplevelser av tillhörighet motverkar isolering och utökar sociala 

nätverk 
• ökar toleransen mot varandra, förebygger mobbing och kränkningar 
• arbetar med gränssättning och tydlighet 
• ökar kunskap om hur hjärnan fungerar kopplat till skärmtid och beroende 
• arbetar drogförebyggande 
• leder till minskade kostnader för brottsförebyggande åtgärder och 

skadegörelse 

Ekonomiska konsekvenser 
Förvaltningens uppdrag och aktiviteter som kopplas till arbetet med att förbättra 
förutsättningarna och skapa mer jämlika villkor för barn och ungas fritid har 
förbättrats genom de särskilda politiska satsningarna. Denna extra miljon i budget 
fördelas på Fritidsinspiratör (700tkr), Föreningsdrivna mötesplatser (120tkr), bidrag 
till öppna prova-på aktiviteter (100tkr), ökad insats i IOP-avtal med RF-SISU (från 
66tkr till 150tkr). Där bidrar också socialförvaltningen med 100tkr så Enköpings 
kommun går idag in med 250tkr.  



Protokoll  24 (32) 

Sammanträdesdatum  
2024-06-13  

 

Upplevelsenämnden 
 

Justerarnas signaturer Intygas att kopian överensstämmer med originalet 
  

 

Detta kompletterar arbetet som förvaltningen redan gör genom tex Föreningsstöds 
konsultativa arbete och samverkan med studieförbund och civilsamhälle, 
föreningsbidrag, fritidsgårdar och särskilda projekt som El Sistema och Mamma 
United.  

De aktiviteter och projekt som startas upp inom ramen för satsningarna på 
aktiviteter för barn och unga ger ofta ringar på vattnet som möjliggör både 
kommunala bidrag och externa medel från studieförbunden, arvsfonden, leader 
och andra stiftelser samt näringslivssponsring.  

Det skulle stärka arbetet om beslut tas i kommunfullmäktige att Enköpings kommun 
och alla berörda nämnder (upplevelsenämnden, utbildnings- och 
arbetsmarknadsnämnden, socialnämnden, vård och omsorgsnämnden samt 
tekniska nämnden) ska bidra in i det fortsatta arbetet med IOP överenskommelsen 
med RF-SISU och en Aktiv Generation med utgångspunkt från metoden Aktivitet 
Förebygger.  

Ytterligare möjligheter skapas också om utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden 
också får medel för särskilda satsningar för att öka barn och ungas aktivitetsnivå 
och arbeta med friskfaktorer.  

Förvaltningen har genom sin utredning kommit fram till att de bakomliggande 
syftena i motionärens förslag till stora delar fångas i aktiviteter som nämndernas 
verksamheter redan genomför eller planerar att genomföra. Förvaltningen föreslår 
därför att motionen ska anses besvarad. 

* Film om metoden Aktivitet Förebygger från Ängelholms kommun 
rs24_SSIR_aktivitet_förebygger_textad_240305fix (mediaflow.com)  

** RI-SISU Uppland ska stödja, företräda, leda och samordna idrottsrörelsens 
gemensamma frågor regionalt och lokalt samt bidra till idrottens utveckling genom 
folkbildning och utbildning. RF-SISU Uppland ger service till distriktets cirka 1200 
idrottsföreningar och närmare 70 olika specialidrottsdistriktsförbund som har 
verksamhet i distriktet. 

  

Förvaltningens förslag till upplevelsenämnden 
Upplevelsenämnden föreslår kommunfullmäktige att motionen ska anses besvarad 
med upplevelsenämndens yttrande. Av yttrandet framgår att upplevelsenämnden i 
samverkan med andra nämnder och RF- SISU** redan påbörjat ett arbete med det 
som motionären föreslår. 
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Arbetsutskottets förslag till upplevelsenämnden 
Arbetsutskottet föreslår att motionen avslås. 

Av yttrandet framgår att upplevelsenämnden i samverkan med andra nämnder och 
RF-SISU redan påbörjat ett arbete som delvis stämmer överens med motionärens 
intention. 

  

__________ 
 
Kopia till: 
Kommunstyrelsen för åtgärd 
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Paragraf 63 Ärendenummer UPN2024/50 

Redovisning av obesvarade medborgarförslag 

Beslut 
Upplevelsenämnden beslutar att: 
1. Upplevelsenämnden inte har några försenade medborgarförslag att 
redovisa till kommunfullmäktige. 

Beskrivning av ärendet 
Enligt upplevelsenämndens reglemente paragraf 14 så ska upplevelsenämnden 
redovisa till kommunfullmäktige två gånger per år vilka medborgarförslag som 
inte har beretts färdigt för beslut inom ett år från det att förslagen väcktes i 
fullmäktige. 
Redovisning ska göras på nämndens sammanträden i december och juni. Även 
om det inte finns några försenade medborgarförslag så ska redovisning göras. 

Förvaltningens förslag till upplevelsenämnden 
Upplevelsenämnden beslutar att: 
1. Upplevelsenämnden inte har några försenade medborgarförslag att 
redovisa till kommunfullmäktige. 

Arbetsutskottets förslag till upplevelsenämnden 
Upplevelsenämnden beslutar att: 
1. Upplevelsenämnden inte har några försenade medborgarförslag att 
redovisa till kommunfullmäktige. 

__________ 
 
Kopia till: 
Kommunfullmäktige för kännedom 
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Paragraf 64 Ärendenummer UPN2024/10 

Uppdrag till förvaltningschef att utreda 
fjärdhundrabadet 

Beslut 
1. Upplevelsenämnden beslutar att ge förvaltningschef i uppdrag att  
utreda möjligheterna att utveckla verksamheten på Fjärhundrabadet  
med syfte att minska nämndens nettodriftskostnad för  
verksamheten.  
2. Uppdraget ska redovisas till nämnd senast i december 2024. 

3. Upplevelsenämnden beslutar ändra rubriceringen till "Utredning av 
Fjärdhundrabadets utveckling.  

Beskrivning av ärendet 
Fjärdhundrabadet är ett säsongsöppet uppvärmt utomhusbad beläget i  
kransorten Fjärdhundra. Fjärdhundrabadet är kommunens enda  
bassängbad utomhus. Badet har en kiosk, omklädningsrum med dusch och  
bastu, tennisbana, beachvolleyplan, grönytor för lekar och aktiviteter, en  
lekplats samt tre bassänger. Bassängerna utgörs av en simbassäng, en  
undervisningsbassäng och en småbarnsbassäng. Vattentemperaturen är  
26 - 27 grader och vattnet värms upp med solpaneler. 
Fjärdhundrabadet har öppet juni-augusti med viss variation som orsakas av  
väder och behov av underhållsarbete. Årshyran för badet är cirka 2 miljoner  
kronor och därutöver uppgår nettodriftskostnaden till 200-500 tkr beroende  
på antal besökare och försäljning. 
Ordförande vill att förvaltningen ser över vilka möjligheter som finns för att  
vidta åtgärder som minskar nämndens nettodriftskostnad för  
Fjärdhundrabadet.  
Ordförande förslår därför att nämnden ska ge förvaltningschefen i uppdrag  
att utreda möjligheterna att utveckla verksamheten på Fjärhundrabadet  
med syfte att minska nämndens nettodriftskostnad för verksamheten. 

Förvaltningens förslag till upplevelsenämnden 
1. Upplevelsenämnden beslutar att ge förvaltningschef i uppdrag att  
utreda möjligheterna att utveckla verksamheten på Fjärhundrabadet  
med syfte att minska nämndens nettodriftskostnad för  
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verksamheten. 
2. Uppdraget ska redovisas till nämnd senast i december 2024. 

Arbetsutskottets förslag till upplevelsenämnden 
1. Upplevelsenämnden beslutar att ge förvaltningschef i uppdrag att  
utreda möjligheterna att utveckla verksamheten på Fjärhundrabadet  
med syfte att minska nämndens nettodriftskostnad för  
verksamheten. 
2. Uppdraget ska redovisas till nämnd senast i december 2024. 

Yrkanden 
Anna Juhlin (NE) yrkar på att ändra rubriken i ärendet till "utredning om 
Fjärdhundrabadets utveckling". 

Beslutsgång 
Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut, dels förvaltningens förslag 
och Anna Juhlins (NE) tilläggsyrkande. 
Upplevelsenämnden godkänner beslutsgången. 
Ordförande finner att Anna Juhlins (NE) tilläggsyrkande bifalles. 

  

__________ 
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Paragraf 65 Ärendenummer UPN2024/103 

Granskning av detaljplan för Sankt Ilian 36:2 m.fl. 

Beslut 
Upplevelsenämnden antar förvaltningens yttrande som sitt eget. 

Särskilda yttranden 
Granskning av detaljplan för Sankt Ilian 36:2, Beckasinen 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet anser att kommunen ska bygga samhälle 
och inte bara hus. Exploateringsgraden är för omfattande för att kunna se hela 
området längs Doktor Westerlunds gata och Långgatan som en del av ett 
samhällsbygge, där människor både kan leva, verka och bo. Vi vill se att området 
ges större utrymme för grönytor och naturliga mötesplatser för människor. För att 
göra detta möjligt vill vi se en lägre etableringsgrad, gärna med blandat 
bostadsbestånd.  

Linda Johansson (S), Viktor Olofsson (S), Hanah Ali Ibrahim (S), Eva-Britt 
Barchéus (S) och Daniel Svalling (V) 

Beskrivning av ärendet 
I november 2019 beslutade PLEX-utskottet att möjlighet för bostadsbebyggelse för 
fastigheterna Sankt Ilian 36:7, Sankt Ilian 36:10 samt Sankt Ilian 36:2 skulle prövas 
med en gemensam detaljplan. Fastigheterna ligger inom kvarteret Beckasinen och 
bedöms ha potential att utgöra en sammanhållen bebyggelse med hög kvalitet. 
Kommunstyrelsens PLEX-utskott beslutade den 29 mars 2023 att skicka 
planförslaget på samråd, vilket skedde under perioden 17 april och 15 maj samma 
år. Detaljplanen är nu skickad på granskning där upplevelsenämnden har beretts 
möjlighet att inkomma med yttrande. Granskningsperioden är satt till 6 maj – 2 juni 
2024. Förlängd svarstid har begärts med anledning av att upplevelsenämndens 
junisammanträde äger rum efter sista svarsdatum. 

Förvaltningens bedömning 
Förvaltningens förslag till yttrande är ett resultat av att berörda tjänstepersoner 
inom förvaltningen har getts möjlighet att bidra.  
Förvaltningens bedömning är att detaljplanen är väl uppbyggd och omhändertar de 
perspektiv som finns i upplevelsenämndens ansvarsområden. Planen tar hänsyn 
till barn och ungas behov och intressen med utgångspunkt i en trygg och säker 
vistelsemiljö (sid. 14). Planen främjar en god hälsa för barn och unga genom att 
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inkludera tillgång till idrottsanläggningar, promenad- och cykelvägar och 
grönområden.  
 
Behovet av platser för spontanidrott är omhändertaget i planen, genom de ytor 
som tillskapas den kommande nya Lillsidanskolan med tillhörande Västerledens 
Aktivitetscenter (sid. 13). Här önskar förvaltningen dock lämna ett förtydligande 
utifrån att det är den befintliga grusplanen som kommer att ersättas med en 
konstgräsplan för möjlighet till spontanidrott. Den placeras således inte invid (sid. 
14). Förutom de platser för spontanidrott som omnämns i planen finns även fler, 
exempelvis vid S:t Ilianskolan och vid Linbanans lekplats. Vidare ser förvaltningen 
att detaljplanen även bör omnämna platser för spontankultur. Detta kommer att bli 
möjligt genom Västerledens Aktivitetscenter och kulturhus Joar, båda med 
invigning inom de kommande fyra åren. 
Upplevelseförvaltningen har tidigare ingått i den arbetsgrupp som 2021 skrev fram 
den barnkonsekvensanalys som i delar finns beskriven i detaljplanen (sid. 9 och 
42). Förvaltningens bedömning är att planen tar hänsyn till barns och ungas 
rättigheter enligt barnkonventionen och FN:s konvention om barns rättigheter, och 
lämnar därmed sitt yttrande vidare till samhällsbyggnadsförvaltningen för vidare 
åtgärd. 

Förvaltningens förslag till upplevelsenämnden 
Upplevelsenämnden antar förvaltningens yttrande som sitt eget. 

Arbetsutskottets förslag till upplevelsenämnden 
Arbetsutskottet lämnar punkten utan eget ställningstagande. 

__________ 
 
Kopia till: 
Samhällsbyggnadsförvaltningen för åtgärd 
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Paragraf 66 Ärendenummer UPN2024/110 

Val av ledamot och ersättare i arbetsutskott 

Beslut 
Upplevelsenämnden beslutar att välja Johan Svensson (C) som ledamot i 
arbetsutskottet. Upplevelsenämnden beslutar att entlediga Tommy Starälv (C). 

Beskrivning av ärendet 
Upplevelsenämndens arbetsutskott ska bestå av tre ledamöter och tre ersättare. 
Nämndens ordförande ska vara ordförande i arbetsutskottet. Nämndens vice 
ordförande ska vara vice ordförande i arbetsutskottet. Den tredje ledamoten och 
övriga ersättare i arbetsutskottet väljs av nämnden.  
Johan Svensson föreslås ersätta Tommy Starälv som avsagt sig uppdraget som 
ledamot i arbetsutskottet. 

Arbetsutskottets förslag till upplevelsenämnden 
Upplevelsenämnden beslutar att välja Johan Svensson (C) som ledamot i 
arbetsutskottet. Upplevelsenämnden beslutar att entlediga Tommy Starälv (C). 

__________ 
 
Kopia till: 
Förtroendemannaregistret för åtgärd 
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Paragraf 67 Ärendenummer UPN2024/7 

Redovisning av delegationsbeslut 2024 

Beslut 
Upplevelsenämnden godkänner upplevelseförvaltningens redovisning av 
delegeringsbeslut enligt bilaga 1 och 2. 

Beskrivning av ärendet 
Upplevelsenämnden redovisar beslut fattade på delegation i enlighet med 
nämndens delegationsordning. 

Förvaltningens förslag till upplevelsenämnden 
Upplevelsenämnden godkänner upplevelseförvaltningens redovisning av 
delegeringsbeslut enligt bilaga 1 och 2. 

__________ 


	Upprop och val av protokolljusterare
	Beslut

	Godkännande av föredragningslista
	Beslut

	Ordförande informerar
	Beskrivning av ärendet

	Förvaltningen informerar
	Beskrivning av ärendet

	Officiell presentation av idrottsstipendium 2024
	Beslut
	Beskrivning av ärendet
	Förvaltningens bedömning


	Information: Samråd detaljplan för Stattomten
	Beslut
	Beskrivning av ärendet
	Upplevelseförvaltningens bedömning


	Återrapportering av arbetsmiljön på Joar
	Beslut
	Beskrivning av ärendet
	Förvaltningens bedömning
	Förvaltningens förslag till upplevelsenämnden
	Arbetsutskottets förslag till upplevelsenämnden


	Remiss - Brottsförebyggande arbete – Prioriteringar och åtgärdsplan
	Beslut
	Beskrivning av ärendet
	Upplevelseförvaltningens bedömning
	Arbetsutskottets förslag till upplevelsenämnden

	Yrkanden

	Medborgarförslag - Installera trapphiss till föreningslokalerna i Tingshuset i Örsundsbro
	Beslut
	Beskrivning av ärendet
	Förvaltningens bedömning
	Arbetsutskottets förslag till upplevelsenämnden


	Motion - samarbete med föreningslivet om barnaktiviteter
	Beslut
	Beskrivning av ärendet
	Förvaltningens bedömning
	Förvaltningens förslag till upplevelsenämnden
	Arbetsutskottets förslag till upplevelsenämnden


	Redovisning av obesvarade medborgarförslag
	Beslut
	Beskrivning av ärendet
	Förvaltningens förslag till upplevelsenämnden
	Arbetsutskottets förslag till upplevelsenämnden


	Uppdrag till förvaltningschef att utreda fjärdhundrabadet
	Beslut
	Beskrivning av ärendet
	Förvaltningens förslag till upplevelsenämnden
	Arbetsutskottets förslag till upplevelsenämnden

	Yrkanden
	Beslutsgång

	Granskning av detaljplan för Sankt Ilian 36:2 m.fl.
	Beslut
	Särskilda yttranden
	Beskrivning av ärendet
	Förvaltningens bedömning
	Förvaltningens förslag till upplevelsenämnden
	Arbetsutskottets förslag till upplevelsenämnden


	Val av ledamot och ersättare i arbetsutskott
	Beslut
	Beskrivning av ärendet
	Arbetsutskottets förslag till upplevelsenämnden


	Redovisning av delegationsbeslut 2024
	Beslut
	Beskrivning av ärendet
	Förvaltningens förslag till upplevelsenämnden



